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16 April 2019 

 
Dear Shareholder,  
 
Update of changes to the Janus Henderson Absolute Return Income Opportunities 
Fund, formerly named the Janus Henderson Global Unconstrained Bond Fund 
 

 With effect 15 February 2019 portfolio management responsibilities were 
assumed by Nick Maroutsos, Portfolio Manager and Co-Head of Global Bonds 
at Janus Henderson Investors.  

  

 The fund’s objective and policy remain unchanged although the investment 
style will change under the leadership of Nick Maroutsos.  
 

Team 
 
The team supporting Nick Maroutsos on the newly-named Janus Henderson Absolute 
Return Income Opportunities Fund is deep, with extensive knowledge and experience of 
investing in global fixed income. The approach under Nick Maroutsos will reflect a more 
involved team approach to investing, with resource spanning a variety of different asset 
classes within fixed income and geographies within Janus Henderson.  
  
Transition 
 
The name of the fund has been changed to the Janus Henderson Absolute Return Income 
Opportunities Fund, because this better reflects the naming convention of the existing 
strategies the team manages and is an extension of what they already do. Nick Maroutsos 
has built a reputation around absolute return fixed income investing, managing strategies 
like this for the past 11 years and it was therefore appropriate to rebrand the strategy to 
better reflect the team’s approach.  
  
The objective of the fund remains unchanged: it seeks to maximise total return consistent 
with the preservation of capital. It seeks to provide long-term positive returns through 
various market environments.  
  
In managing the fund, the team look to provide an absolute return profile with moderate 
volatility and a focus on downside protection.  
  
The investment process remains ‘unconstrained’ in that it is not tied to a specific 
benchmark, and has significant latitude to pursue opportunities across the fixed income 
spectrum, including moving between sectors, across credit risk and adjusting duration.  
  
The portfolio is managed in two components, a core element and an ‘alpha’ element. The 
core includes assets such as government bonds, corporate bonds, and mortgage-backed  
 
securities which provide a source of income. Positions are typically hedged back to the base 
currency, although there may be occasions where small active positions in currencies are 
undertaken. The core component is complemented by the alpha component, which looks to 
take advantage of market mispricings and dislocations or to hedge out risks, often through 
the use of derivatives. The alpha component offers a potential source of incremental return 
or risk mitigation.  
  
 



 
 
 
 
  

View from Nick Maroutsos 
 
There are five tenets that we aim to adhere to when we manage absolute return income 
assets: focus on capital preservation, income generation, diversification, low volatility and 
high levels of liquidity.  Clearly, we cannot guarantee we can achieve these five things but it 
is the mindset that drives our style of investing. Ultimately, we want the portfolio to reflect 
the better characteristics of bonds, i.e. offer income with an attractive risk-adjusted return 
profile. This means we expect to take a conservative approach to producing returns, 
although we will use the alpha component to help produce incremental returns where we 
believe it is appropriate.  
  
As a team, we are focused on populating the portfolio with high quality assets, helping to 
provide greater stability of income for the end investor.  We invest globally, including 
potentially within emerging markets, although the primary focus is on developed markets. 
Investing globally aids diversification and can help lower the overall volatility of the portfolio.  
 
 
If you have any questions please do not hesitate to contact your distributor or usual Janus 
Henderson representative.  
 
Yours sincerely,  
 

 
 
Jim Cielinski  
Global Head of Fixed Income 
For and on behalf of 
Janus Henderson Investors 
 
 
These are the views of the manager at the time of publication and may differ from the 
views of other individuals/teams at Janus Henderson Investors. Any sectors, indices, 
funds, and securities mentioned within this communication do not constitute or form 
part of any offer or solicitation to buy or sell them. 
 
Past performance is not a guide to future performance. The value of an investment 
and the income from it can fall as well as rise and you may not get back the amount 
originally invested. 
 
The information in this communication does not qualify as an investment 
recommendation. 
 
Klausstrasse 33, 8008 Zurich. The Paying Agent in Switzerland is Banque Cantonale 
de Genève, 17, quai de l’Ile, 1204 Geneva, Switzerland. 
  
The Extract Prospectus, the Swiss key investor information documents, the 
Company’s Articles as well as the annual and semi-annual reports may be obtained 
free of charge from the Swiss Representative. 
  
The Janus Henderson Absolute Return Income Opportunities Fund is a sub-fund of 
the Janus Henderson Capital Funds plc (the “Company”). The Company is a UCITS 
established as an umbrella investment company with segregated liability between 
funds with variable capital incorporated in Ireland and regulated by the Central Bank 
The Swiss Representative is FIRST INDEPENDENT FUND SERVICES LTD. 
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16. April 2019 

 
Sehr geehrter Anteilinhaber, 
 
Aktualisierung der Änderungen des Janus Henderson Absolute Return Income 
Opportunities Fund, ehemals Janus Henderson Global Unconstrained Bond Fund. 
 
Überblick: 
 

 Mit Wirkung zum 15. Februar 2019 wurden die Portfoliomanagementaufgaben 
von Nick Maroutsos, Portfoliomanager und Co-Leiter des Bereichs Global 
Bonds bei Janus Henderson Investors, übernommen.  

  

 Das Anlageziel und die Anlagepolitik des Fonds bleiben unverändert, auch 
wenn sich der Anlagestil unter der Leitung von Nick Maroutsos ändern wird.  

  
Team 
Das starke Team, das Nick Maroutsos beim neu benannten Janus Henderson Absolute 
Return Income Opportunities Fund unterstützt, verfügt über umfangreiche Kenntnisse und 
Erfahrungen bei der Anlage in globalen festverzinslichen Anlagen. Der Ansatz von Nick 
Maroutsos spiegelt einen stärker involvierten Teamansatz für Anlagen wider, wobei die 
Ressourcen eine Vielzahl verschiedener Anlageklassen innerhalb festverzinslicher Anlagen 
und Regionen bei Janus Henderson umfassen.  
  
Übergang 
Der Name des Fonds wurde in Janus Henderson Absolute Return Income Opportunities 
Fund geändert, da dies die Namenskonvention der bestehenden Strategien, die das Team 
verwaltet, besser widerspiegelt und eine Erweiterung ihrer derzeitigen Arbeit darstellt. Nick 
Maroutsos hat sich in den letzten elf Jahren bei der Verwaltung von Strategien wie dieser 
einen Namen in Bezug auf die Anlage in festverzinslichen Wertpapieren mit absoluter 
Rendite gemacht. Daher war es angebracht, die Strategie umzubenennen, um den Ansatz 
des Teams besser widerzuspiegeln.  
  
Das Anlageziel dieses Fonds besteht nach wie vor in der Maximierung der Gesamtrendite 
bei gleichzeitigem Kapitalerhalt. Der Fonds strebt die Erwirtschaftung langfristiger positiver 
Renditen unter unterschiedlichen Marktbedingungen an.  
  
Bei der Verwaltung des Fonds strebt das Team ein Absolute-Return-Profil mit moderater 
Volatilität und einem Fokus auf den Schutz vor Verlusten an.  
  
Das Anlageverfahren bleibt dahingehend „unbeschränkt“, als dass der Fonds nicht an eine 
bestimmte Benchmark gebunden ist. Daher verfügt er über einen erheblichen 
Handlungsspielraum bei der Wahrnehmung von Gelegenheiten innerhalb des gesamten 
Spektrums der festverzinslichen Anlagen. Unter anderem kann er in verschiedenen 
Sektoren und Kreditrisiken engagiert sein und die Duration anpassen.  
  
Das Portfolio wird über zwei Komponenten verwaltet, einer Kernkomponente und einer 
„Alpha“-Komponente. Die Kernkomponente umfasst Vermögenswerte wie Staatsanleihen, 
Unternehmensanleihen und hypothekenbesicherte Wertpapiere, die eine Ertragsquelle 
darstellen. Die Positionen werden in der Regel gegenüber der Basiswährung abgesichert. 
Es kann jedoch vorkommen, dass kleine aktive Positionen in Währungen eingegangen 
werden. Die Kernkomponente wird durch die Alpha-Komponente ergänzt, mit der 
Fehlbewertungen und Verwerfungen auf Märkten genutzt oder Risiken abgesichert werden 
sollen, oft durch den Einsatz von Derivaten. Die Alpha-Komponente bietet eine potenzielle 
Quelle für inkrementelle Erträge oder die Risikominderung.  



 
 
 
 
  

  
Ansicht von Nick Maroutsos 
Es gibt fünf Grundsätze, die wir bei der Verwaltung von Ertragsanlagen mit absoluter 
Rendite einhalten wollen: Kapitalerhalt, Ertragsgenerierung, Diversifizierung, geringe 
Volatilität und hohe Liquidität. Natürlich können wir nicht garantieren, dass wir dies alles 
erreichen können, aber unsere Denkweise bestimmt unseren Anlagestil. Letztendlich wollen 
wir, dass das Portfolio die guten Eigenschaften von Anleihen widerspiegelt, d. h. Erträge mit 
einem attraktiven risikobereinigten Renditeprofil bietet. Das heißt, wir verfolgen einen 
konservativen Ansatz, um Renditen zu erzielen, wobei wir die Alpha-Komponente 
verwenden werden, um inkrementelle Renditen zu erzielen, wenn wir dies für angemessen 
halten.  
  
Als Team konzentrieren wir uns darauf, hochwertige Vermögenswerte in das Portfolio 
aufzunehmen und so zu einer besseren Ertragsstabilität für die Anleger beizutragen. Wir 
investieren weltweit, auch in Schwellenländer, wobei der Schwerpunkt auf den entwickelten 
Märkten liegt. Globale Anlagen tragen zur Diversifizierung bei und können die 
Gesamtvolatilität des Portfolios verringern.  
 
Sollten Sie Fragen haben, wenden Sie sich bitte an unser Vertriebsteam oder Ihren üblichen 
Ansprechpartner bei Janus Henderson.  
 
Mit freundlichen Grüßen 
 

 
 
Jim Cielinski  
Global Head of Fixed Income 
Janus Henderson Investors 
 
Dies sind die Ansichten des Managers zum Zeitpunkt der Veröffentlichung und 
können von den Ansichten anderer Personen/Teams bei Janus Henderson Investors 
abweichen. Alle in dieser Mitteilung genannten Sektoren, Indizes, Fonds und 
Wertpapiere stellen kein Angebot oder eine Aufforderung zum Kauf oder Verkauf dar. 
 
Aus der bisherigen Wertentwicklung darf nicht auf die zukünftige Entwicklung 
geschlossen werden. Der Wert einer Anlage und der damit erwirtschafteten Erträge 
kann sowohl fallen als auch steigen, und Sie erhalten unter Umständen nicht den 
vollen Anlagebetrag zurück. 
 
Die Informationen in dieser Mitteilung stellen keine Anlageempfehlung dar. 
 
Die Schweizer Vertreterin ist FIRST INDEPENDENT FUND SERVICES AG., 
Klausstrasse 33, 8008 Zürich. 
 
Die Zahlstelle in der Schweiz ist Banque Cantonale de Genève, 17, Quai de l'Ile, 1204 
Genf, Schweiz. 
 
Der Prospektauszug, die Schweizer Dokumente mit den wesentlichen 
Anlegerinformationen, die Satzung sowie die Jahres- und Halbjahresberichte der 
Gesellschaft sind gebührenfrei bei der Schweizer Vertreterin erhältlich. 
 
Janus Henderson Absolute Return Income Opportunities Fund ist ein Teilvermögen 
von Janus Henderson Capital Funds plc (die “Gesellschaft”). Die Gesellschaft ist ein 
OGAW, der als Umbrella-Investmentgesellschaft mit variablem Kapital und 
gesonderter Haftung zwischen den Fonds in Irland gegründet wurde und der Aufsicht 
der Zentralbank untersteht. 
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